



QK2145432

理论 月刊

THEORY MONTHLY

全国中文核心期刊

CSSCI 扩展版来源期刊

RCCSE 中国核心学术期刊(A)

“中国人文社会科学综合评价AMI”核心期刊



10

2021年

总第478期

中国共产党成立 100 周年

- 5· 为了共同富裕的目标:中国共产党农村土地政策的百年探索与展望 楚德江 张 玥
- 13· 中国共产党乡村文化建设的百年探索、基本经验及新时代展望 何卫平 张广利

马克思主义理论与现实

- 22· 全人类共同价值的理论特性 王公龙
- 31· 论人类命运共同体理念价值共识的凝聚 雷江梅 施文峰
- 42· 马克思物质变换理论的历史内涵与当代启示 卢斌典

当代中国马克思主义政治经济学

- 48· 何谓“公有”?
——土地产权制度改革的政治经济逻辑再认识 陈 明
- 59· 资本逻辑下的“数据殖民”风险及数字中国建设 李梅敬

政治理论与公共治理

- 68· 数字政府建设的价值意蕴、治理机制与发展理路 祁志伟

78· 新时代城乡一体化发展的制度障碍研究 张雅光

88· 党内法规视域下生态环境保护法律责任与政治责任的功能协同 朱 军 杜 群

100· 新契约论的道德基础与理论界限 谭 研

社会与法治

107· 乡村振兴背景下老年人福祉治理的责任分担研究

——基于CHARLS数据的实证分析 秦永超

118· 民生视角下老年人数字享益权及其法治化保障 刘为勇

130· 整体系统观:中国生物多样性立法保护的应然逻辑 刘彤彤

142· 认罪认罚从宽制度下的辩护形态 李 辞

人文新论

153· 矛盾与创构:从读书法看朱熹的经典诠释 汪冬贺

5. For the Goal of Common Prosperity: The Retrospect and Prospect of CPC's One Hundred Years Exploration of the Rural Land Policy Chu Dejiang et al.
13. One Century Exploration, Basic Experience and New Era Prospect of Rural Culture Construction of the Communist Party of China He Weiping et al.
22. The Theoretical Characteristics of the Common Value of All Mankind Wang Gonglong
31. On the Cohesion of the Value Consensus of the Concept of a Community of Shared Future for Mankind Lei Jiangmei et al.
42. The Historical Connotation and Contemporary Enlightenment of Marx's Theory of Material Transformation Lu Bindian
48. What is "Public Ownership"?
—The Political Economy of the Reform of Rural Land Property Right System Chen Ming
59. The Risk of "Data Colonization" under Capital Logic and the Construction of Digital China Li Meijing
68. Value Implication, Governance Mechanism and Development Strategy of Digital Government Construction Qi Zhiwei
88. Functional Synergy Between Legal Responsibility and Political Responsibility of Ecological Environment Protection under Inner-Party Laws and Regulations Zhu Jun et al.
100. The Moral Foundation and Theoretical Limits of Contractualism Tan Yan
107. Research on the Responsibility Sharing of the Well-Being Governance of the Elderly in the Context of Rural Revitalization
—An Empirical Analysis Based on CHARLS Data Qin Yongchao
118. The Digital Benefit Right of the Elderly and the Protection of Rule of Law under the Perspective of People's Livelihood Liu Weiyong
130. Systematic Holism: the Legal Logic of Biodiversity Conservation in China Liu Tongtong
142. On Transformations of Criminal Defense in peccavi Cases Li Ci
153. Contradiction and Creative Construction: Views on Zhu Xi's Classical Interpretation Through the Reading Methods Wang Donghe

【敬告作者】本刊不以任何形式收取版面费。

【版权声明】为适应我国信息化建设,扩大本刊及作者知识信息交流渠道,本刊已被国内外文献索引、文摘和全文数据库收录,作者向本刊投稿即被视为同意文章被收录。如作者不同意文章被收录,请在来稿时向本刊声明,本刊将进行适当处理。



主管单位：湖北省社会科学界联合会
主办单位：湖北省社会科学界联合会
出版：湖北社会科学杂志社
编辑：《理论月刊》编辑部



扫一扫，关注我们

投稿邮箱：LLYK1@sina.com
投稿电话：027-86776328
咨询电话：027-86776318，027-86776338
国内发行：武汉市邮政局
国内订阅：全国各地邮局（所）
国外总发行：中国国际图书贸易总公司（北京399信箱）
国外发行代号：4919M
刊号： $\frac{\text{ISSN1004-0544}}{\text{CN42-1286/C}}$

邮发代号：38-176
广告经营许可证：武工商广字05-59
印刷：武汉鑫佳捷印务有限公司
网址：<http://www.hbskw.com>
办公地址：武汉市东湖路165号湖北省社会科学院5楼
邮政编码：430077
ISSN 1004-0544
出版日期：每月10日
定价：12.00元

